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Abstract : 

In this research, we try to shed light on the various measures taken by the public 

authorities related to the facilities granted in the framework of the payment of the 

tax debts accumulated by the taxpayers during the previous years, and this is in order 

to double the fiscal revenues to increase the state’s ability to finance public 

expenditures, and the common factor between all the procedures was It is intended 

to encourage the taxpayer to approach the tax administration to clear his financial 

liability. We have relied on the descriptive analytical method in our analysis of the 

data and data gleaned from the tax authorities of the Othmania Valley, as well as the 

historical method in our analysis of the evolution of the tax system after the reform. 

This study has concluded many results, perhaps the most important of which is that 

these procedures were motivating and encouraging to some extent for taxpayers in 

order to pay their tax obligations. 

Keywords: motivational actions. Tax collection. tax debts. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Résumé : 

Dans cette recherche, nous essayons de mettre en évidence les différentes mesures 

prises par les pouvoirs publics concernant les facilités accordées dans le paiement 

de la dette fiscale accumulée aux contribuables au cours des années précédentes, afin 

de doubler les recettes fiscales pour augmenter la capacité de l’État à financer les 

dépenses publiques, et le facteur commun entre toutes les procédures mises en place 

était d’encourager le contribuable à s’adresser à l’administration fiscale pour apurer 

sa dette financière. Nous nous sommes appuyés sur l’approche analytique 

descriptive dans notre analyse des données et des données du Dôme fiscal de la 

vallée ottomane ainsi que sur l’approche historique dans notre analyse du 

développement du système fiscal post-réforme. L’étude a révélé de nombreux 

résultats, dont le plus important était peut-être que ces mesures étaient quelque peu 

stimulantes et encourageantes pour ceux qui étaient chargés de payer leurs 

obligations fiscales. 

Mot clés : Mesures fiscalité ,  recouvrement , dette fiscale. 
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